
 

Uddybning af svar til LTK om støj og vibrationer fra letbanen i drift - af 5. september 2022  
 
 
Erfaringer fra og dialog med letbaner i de byer, hvor de tog, som vil blive benyttet på 
Ring 3, allerede er i drift 

Erfaringer: Siemens har ikke haft udfordringer med støj og vibrationer fra deres Avenio-tog i andre 
europæiske byer (bl.a. Haag, Munchen). Firmaet er aktuelt i gang med indkøring af deres tog i Nürnberg. 
Dialog: HL har været i dialog med og på besøg i Haag i Holland, som anvender samme tog. Der er desuden 
igangsat en dialog med operatøren i Nürnberg, som både har Avenio-toget fra Siemens samt toget fra 
Stadler. HL’s tekniske gruppe vil besøge Nürnberg i løbet af 2022 for at indsamle erfaringer fra denne 
operatør. Udover dette er vi i dialog med operatøren i München, som har Avenio-toget i en smal udgave, og 
HL vil være i dialog med Bremen, som får et Avenio-tog, der er helt tilsvarende til vores. 
 
Hvordan agter Hovedstadens Letbane at anvende de indhøstede erfaringer i det 
videre arbejde 

HL er i tæt dialog med især Odense Letbane og bruger naturligvis erfaringer herfra i arbejdet med letbanen 
på Ring 3, når det giver mening, dvs. hvis de pågældende erfaringer ikke er stedspecifikke, men 
generiske  og dermed kan anvendes ved idriftsættelsen af vores letbane. Aktuelt afventer vi analyser fra 
Odense vedrørende støj. 


